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Izvoz vina. 
Piše : F r a n j o R u d i . 

V štev. 28 z dne 15. julija 1920 „Slov. 
Gosdodarja" piše g. Robert Košar pod omenje
nim naslovom jako važen članek. Pozdravljam 
njegove besede in izjavljam, da je bila na-
redba radi prepovedi izvoza vina letnikov 
1918 in 1919 v resnici nesrečna poteza, ka
tera se da težko popraviti. 

Torej nam je treba zanaprej pravega 
veščaka o vinogradništvu in izvozu vina pri 
centralni vladi, pri tisti zeleni mizi, kjer se 
kujejo razne naredbe in zakoni. 

Drugič je treba, da se centralna vlada 
ozira na naša mnenja in poročila iz vino
gradniških in kletarskih krogov. Veščak pri 
vladi je soodgovoren za vse nove naredbe, j 
vsled katerih trpi naše slovensko vinogradništvo | 

Vino za izvoz v inozemstvo naj se po- j 
stavi pod javno kletai'3ko strokovnjak o vo j 
kontrolo, posebno kar se tiče kakovosti in j 
množine. V korist poštenega imena našega j 
slovensko-štajerskega vina, oziroma občno 
„slovenskega vina", je dobra naredba v bodoče j 
v trgovskem smislu nekaj tako važnega, da J 
se navadni človek tega niti ne zaveda. Kon- j 
trola izvoznega vina mora priti pod oblast 
kletarskega nadzornika in dveh svetovalcev- ! 
pridelovalcev. Imeti mora cilj, da slabo vino j 
sploh ne sme preko meje, da se tako ohrani j 
dobro ime našega slovenskega vina. Potem ] 
je treba pri takem uradu organizirati vinske j 
poskušnje naših domačih vin. Pri takih stro- ; 
kovnih poskušnjah je treba, da pridejo vino- i 
gradniški in kletarski veščaki do sporazuma ! 
in temeljite preiskušnje. 

Naredba kontrole izvoznega vina naj se ; 
posebno upelje za kletarstva, katera se stal- ; 
no pečajo z izvozom vina. Skrbeti bo treba, 
da se slabo vino poboljša s sladkorjem in da 
se spravi na normalno kakovost. Ta urad 

mora v slabih letinah preskrbeti slovenskim 
vinogradnikom dovolj sladkorja. Predpripra
ve za izvoz starega vina so že zamujene. A 
temeljito se moramo pripraviti, da ne zamu
dimo izvoza novega vina letošnjega leta in 
da stopimo s temi pripravami v trgovsko 
tekmo. Graška Zadružna zveza — „Landes-
Musterkellerei des Verbandes der landwirt-
schaftlichen Genossenschaften in Steiermark") 
je bila v zadnjih letih ena najboljših odje-
malk naših vin. Dajmo za bodoče iskati stike 
s podobnimi podjetji, ker po posameznih po-
lovnjakih, kakor poprej, ne moremo več vina 
pošiljati posameznikom in sicer radi previ
soke tovornine, carine in drugih različnih 
ovir, vsled katerih se vsak liter vina pri pro
metu v malem preveč podraži. Čital sem, da 
pri današnji slabi nemški valuti Italijani in 
Ogri spravljajo na Dunaj vino z l i stopinja
mi po 31—32 K nemškoavstrijsko veljave. 
Ce je to istina, potem je naša tekma pri sta
rem vinu sploh nemogoča. Treba pa je pred
priprave za izvoz novega vina, katero še 
nima cene in še zori v vinskih goricah. 

Ali ne bi kazalo, da bi naše zadruge 
poiskale na Češkem, v Nemčiji, Poljski, Ni
zozemski in drugih severnih deželah novih 
odjemalcev za naša izborna vina ? 


